
 

 

5th Workshop on Sino-Tibetan Languages of Southwest China 

(STLS-2019) 

First Circular 

 

Location: Nankai University, Tianjin, China 

Workshop Dates: August 21, 2019 — August 23, 2019 

Email: stls2019@126.com 

 

Workshop Overview 

This is the fifth international Workshop on Sino-Tibetan Languages of southwest China 

organized under the auspices of the Department of Chinese, Nankai University. The 

previous installments of this workshop tradition were held at Academia Sinica, Taipei in 

2008, Peking University, Beijing in 2010, Centre National de la Research Scientifique 

(CNRS), Paris in 2013, and University of Washington, Seattle in 2016. In the vein of 

these previous events, and also as southwest China is home to a good number of 

little-explored Sino-Tibetan languages some of which are on the edge of extinction, this 

STLT-2019 will continue to seek the advancement of the study of non-Sinitic 

Sino-Tibetan languages of southwest China through international cooperation. 

 

Call for Abstracts 

STLS-2019 will be held on August 21-23, 2019 at Nankai University, Tianjin, China. 

Abstracts are invited for presentations on any aspect of linguistic research on any 

variety of the non-Sinitic Sino-Tibetan languages of southwest China. Applicants are 

welcome to submit up to one single-authored and one co-authored abstracts. 

 

Important Dates 

Abstract Submission Deadline: February 28, 2019 

Notification of Acceptance: April 1, 2019 

 

Abstract Submission Guidelines 

Abstracts submitted should be no more than 1300 words (or 2000 Chinese characters) in 

length in both MS Word and PDF formats, sent by email to stls2019@126.com. Please 

remove any self-identifying information from the abstract(s), and attach another file in 

your email which specifies your abstract title, your name, title, affiliations, email 

address, phone number and other relevant information. 

 

                                                  STLS-2019 Committee 

                                                            2018.10.9 
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Additional Remarks 

1. Before the STLS-2019 detailed above, a Tibetan Linguistics Forum will also be held 

in Nankai University (August 18, 2019—August 19, 2019). At the same time, a 

Sino-Tibetan Language Research Methodology Workshop jointly hosted by Nankai 

University and Smithsonian Institution will occur for 13 days during the time of the two 

workshops, geared to the needs of native-speaking postgraduate students who are 

devoted to the study of ethnic languages. We sincerely invite all colleagues attending 

the STLS-2019 to participate the Tibetan Language Linguistics Forum and the 

Sino-Tibetan Language Research Methodology Workshop to provide inspiration and 

guidance to the students. However, as the Tibetan Linguistics Forum has been officially 

defined as a domestic event only, we regret that we cannot accept formal presentations 

by overseas scholars. 

 

2. For more information about previous editions of STLS, please visit: 

2016：http://blogs.uw.edu/stls2016/about/ 

2013：https://stw-sichuan2013.sciencesconf.org/ 

2010：http://ccl.pku.edu.cn/event/zmy/ 

2008：http://www.ling.sinica.edu.tw/zh/activities/AcademicActivities.Content/44cdf384-b880-

4012-9e3b-1d98d3988992/ 

 

 

 

 

 

第五届中国西南地区汉藏语国际研讨会（STLS-2019） 

一号公告 
 

尊敬的各位同仁： 

 

我们很高兴地通知大家，第五届中国西南地区汉藏语国际研讨会（Fifth 

Workshop on Sino-Tibetan Languages of Southwest China）将于 2019 年 8 月 21 日（周

三）至 23 日（周五）在天津南开大学举行。 

中国西南地区，分布着语种繁多、类型差别极大的汉藏语言，研究前景引人

入胜；同时这一地区语言日渐濒危的局面也令人扼腕。以促进国际合作推进这一

地区汉藏语研究为指向，STLS 最初发轫于 2008 在台北中央研究院的“四川境内

藏缅语国际研讨会”。自此以降，先后在北京（2010 北京大学，第二届），巴黎（2013

法国国家科学研究中心，第三届），西雅图（2016 华盛顿大学，第四届）成功举办，

影响昭著。现在，以严格的论文审查、小规模的会议与高质量的学术研讨著称的

STLS，即将移步天津南开大学。 

南开大学治学于民族语有着悠久的历史，是国内汉藏语研究一重镇；2019，

又正值南开大学百年校庆，在这样的时刻能够于渤海之滨承办第五届 STLS、接待

来自海内外汉藏语研究同好，实为幸事。 

 

现将第五届中国西南地区汉藏语国际研讨会（STLS-2019）会议相关事务公告
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如下。 

1）即日起接受学界同仁惠赐关于中国西南地区汉藏语研究（以藏缅为主）论

文提要；同时秉承 STLS 惯例，所有论文提要将严格由资深专家匿名评审，

择优接受。 

2）论文提要提交截止时间为 2019 年 2 月 28 日；评审结果（接受或拒绝）将

于 2019 年 4 月发出。 

3）会议工作语言为中文和英文。论文提要也可用中文或英文电子版本提交，

具体要求是：（a）每位作者最多可以提交 1 篇独立撰著论文和 1 篇合作撰

写的论文；（b）提要请勿署名，也请勿在正文任何地方透漏作者及单位信

息；（c）不超出 2000 汉字或 1300 英文单词；（d）请同时提交 Word 和 PDF

两种版本；（e）请另文附上论文题目、作者姓名、单位、电子邮箱和电话

等重要信息。 

4）论文提要请惠寄会务邮箱 stls2019@126.com；倘有其他会议相关事务赐教，

也请发到上述邮箱为盼。 

 

欢迎将此公告广泛传播周知， 

期待明年金秋相聚南开！ 

 

STLS-2019 组委会 

                                             2018 年 10 月 9 日 

 

附录一： 

先于本届 STLS 会议，还有第四届藏语语言学研讨会（Tibetan Language 

Linguistics Forum, TLLF，8 月 18 日至 19 日）也在南开召开，TLLF 和 STLS “两会”

连续举行仅间相隔 1 天；同时，南开大学与美国史密森尼学会（Smithsonian 

Institution）共同举办的，主要针对民族语方向母语研究生、为期 13 天讲习现代语

言学的“汉藏语言学暑期工作坊”(Sino-Tibetan Language Research Methodology 

Workshop)，也与“两会”同期举行，方便工作坊学员列席“两会”观摩学习。“两会一

坊”联袂举行，固然有便于东道主组织会务的一面，更为重要的是，我们期望以此

有助于汉藏语学术的研讨，从专语研究到语族语系层面，从现代学术前沿到传统

声明学统，从海内外学界巨擘到入门母语学者，既各从其专，又有所互通、相得

益彰。 

为此，也非常欢迎届时出席 STLS-2019 的各位同仁，观摩、指导藏语会议和

汉藏语工作坊。惟藏语会议获批为“国内会议”、海外学者不便正式发表论文等情尚

望理解为荷。 

 

附录二： 

有关 STLS 往届会议的的更多信息，请访问： 

2016：http://blogs.uw.edu/stls2016/about/ 

2013：https://stw-sichuan2013.sciencesconf.org/ 

2010：http://ccl.pku.edu.cn/event/zmy/ 

2008：http://www.ling.sinica.edu.tw/zh/activities/AcademicActivities.Content/44cdf384-b880-40

12-9e3b-1d98d3988992/ 

http://blogs.uw.edu/stls2016/about/
https://stw-sichuan2013.sciencesconf.org/
http://ccl.pku.edu.cn/event/zmy/
http://www.ling.sinica.edu.tw/zh/activities/AcademicActivities.Content/44cdf384-b880-4012-9e3b-1d98d3988992/
http://www.ling.sinica.edu.tw/zh/activities/AcademicActivities.Content/44cdf384-b880-4012-9e3b-1d98d3988992/

